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Vážení spoluobčané, 

dovolte mi, abych Vás pozdravila, a doufám, že pro 

Vás všechny bylo léto příjemně stráveným časem. 

Na přelomu jara a celého léta se nám podařilo 

uspořádat řadu kulturních a společenských akcí,  

na kterých panovala příjemná atmosféra. Ohlédnutí 

za každou z nich naleznete na dalších stránkách 

zpravodaje. Nejvýznamnější z pohledu historie obce 

byla oslava 770 let od první písemné zmínky o obci 

Morašice. Z řad účastníků byly slyšet velmi pozitivní 

ohlasy a proto věříme, že jste si oslavy náležitě užili. 

Velké poděkování patří těm, kteří se aktivně podíleli na samotné realizaci akce. Slova díků si zaslouží také ti, kteří se v minulosti 

případně i v současnostipodíleli na fungování obce ať ve veřejném, duchovním anebo i osobním životě. Bez nich by obec nebyla 

taková, jaká je.  

V měsíci srpnu pokračovalystavební práce s firmou VEJTASA, s.r.o. na projektu nových stavebních míst. Fotografie 

naleznete na dalších stránkách zpravodaje. Došlo 

k mimořádným událostem, jako bylo překopnutí kabelu 

elektrické energie do vodárny, nicméně toto bylo vyřešeno za 

pomoci pohotovostní služby firmou VAS a.s. 

a nedošlo k přerušení dodávek pitné vody. Tento a optický 

kabel bude přeložen, aby nedošlo k opakování situace  

a kabely nebyly pod budoucími parcelami. V této věci 

fungujeme ve spolupráci s firmou ZMES s.r.o. a jsme velmi 

rádi za naši spolupráci. Doufejme, že se neobjeví již další 

mimořádné události a výstavba bude pokračovat bez 

přerušení. 

Závěrem bych Vám chtěla popřát hodně štěstí, zdraví a mnoho úspěchů ve všem, co děláte a budete dělat v nadcházejících 

časech. Ať se Vám daří!       Starostka obce Mgr. Adéla Šotkovská, DiS. 
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Promluva morašického rodáka Jana Blahy 
 
 
Vážená paní starostko, vážený pane senátore a další hosté, moji milí Morašičtí, 
je pro mě velkou poctou být přítomen oslavám 770. výročí obce Morašice. 
 
Jsem hrdý na to, že moje rodná obec si ty sedmičkové staleté narozeniny užívá  
v dobré kondici, stále může dávat na odiv svůj um, malebnost a krásu. 
 
Skláním se v hluboké úctě před všemi zdejšími obyvateli, kteří si zde v průběhu času 
vystavěli svá obydlí včetně hospodářských zařízení jako symbol domova, obdělávali 
zemědělské polnosti jako symbol pracovitosti, vztyčili kostel jako symbol zbožnosti, založili 
školu jako symbol vzdělanosti, zřídili hospodu jako symbol zábavy a společenského veselí, 
starali se o obecní úřad jako symbol samosprávného rozhodování.  
 
Úctu též chovám ke všem rodákům, kteří odešli do světa méně či více vzdáleného a tam šířili 
dobré jméno a slávu Morašic. Byla jich celá řada, jednotlivě je vyjmenovávat by zabralo 
dosti času, navíc bych mohl na někoho zapomenout, a tak říkám jen – velké díky všem. 
 
V této slavnostní chvíli bych vás rád poprosil o naplňování tří věcí. Děkujte  
za dar, kterého se vám prostřednictvím naší milované obce dostalo. Žijte ne vedle sebe,  
ale pospolu. Važte si rodových kořenů a ctěte tradice. 
 
Přeji vše dobré, obci i vám všem. Buďte zdrávi a šťastni. Prožijte dnešní slavnost jako Den 
díkuvzdání. 
 
Čest a sláva našim předkům. Poklona a poděkování současníkům. Vzkaz budoucím 
generacím: dobře se starejte, ať Morašice vzkvétají i v dalších staletích. 
 
 
 

Dovětek redakce ML  
k promluvě:  

Jan Blaha také představil naši obec a přiblížil průběh oslav v článku Staletá dáma aneb 770 let Morašic, 
který vyšel v týdeníku Znojemsko 7.8.2023. 
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Informace z obecního úřadu 
Od ledna 2023 je v provozu nový bezplatný systém rozesílání hlášení SMS zprávami. Kdo bude mít zájem,  

ať se registruje v kanceláři OÚ v úředních hodinách.  

Pořadník na dřevo je stále veden a je možné se do něj registrovat v úředních hodinách. 

 

Knihovna Morašice 
- změna otevírací dobyod 16:00 do 17:30 

lichý pátek / sudý čtvrtek 

 

 
Zápis z řádného zasedání zastupitelstva obce Morašice, ze dne 08.06.2023 konaného 

v 19:00 hodinv zasedací místnosti obecního úřadu. 

Zasedání se zúčastnili členové zastupitelstva, kteří svou účast řádně potvrdili podpisem v prezenční listině:  
Mgr. Adéla Šotkovská, DiS., Mgr. Lukáš Bartuněk, Eva Urbánková, Jaroslava Kotrncová, Mgr. Jana Hlaváčová a Zdeněk 
Weis. Omluven byl Rudolf Březina. 

Program jednání 

Zastupitelstvo obce schvaluje program zasedání: 

Předkládá: Mgr. Adéla Šotkovská, DiS. 

Navržený program jednání: 

1. Zahájení 
2. Kontrola usnesení z minulého zasedání zastupitelstva 
3. Rozpočtové opatření č.4/2023 
4. Závěrečný účet obce Morašice za rok 2022 
5. Účetní závěrka obce Morašice za rok 2022 
6. Dotace 
7. Zařazení majetku 
8. Smlouva o pronájem nebytových prostor č.p. 34 
9. Ceník služeb 
10.  Žádosti 
11.  Dohoda o pracovní činnosti se zastupitelem obce 
12.  Závěr 
 
Zasedání řídila starostka obce Mgr. Adéla Šotkovská, DiS. Po přivítání všech přítomných konstatovala, že je přítomno 
6 členů zastupitelstva a zastupitelstvo je tedy usnášeníschopné. 

1. a) Starostkou obce Mgr. Adélou Šotkovskou, DiS. byl přečten program jednání. 
Návrh na usnesení: 
Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje následující program jednání ze dne 08.06.2023:  
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1. Zahájení 
2 Kontrola usnesení z minulého zasedání zastupitelstva 
3. Rozpočtové opatření č.4/2023 
4. Závěrečný účet obce Morašice za rok 2022 
5. Účetní závěrka obce Morašice za rok 2022 
6. Dotace 
7. Zařazení majetku 
8. Smlouva o pronájem nebytových prostor č.p. 34 
9. Ceník služeb 
10.  Žádosti 
11.  Dohoda o pracovní činnosti se zastupitelem obce 
12.  Závěr 

Hlasování Pro 6 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

1. b) Zapisovatelem zápisu byl určen Mgr. Lukáš Bartuněk, ověřovateli zápisu byli určeni Eva Urbánková a Mgr. Jana 
Hlaváčová. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje za zapisovatele Lukáše Bartuňka a ověřovateli určuje Evu Urbánkovou  
a Mgr. Janu Hlaváčovou. 

Hlasování Pro 6 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

2. Kontrola ze zasedání zastupitelstva ze dne 20.04.2023 
Návrh na usnesení: 

Pan Weis přečetl zápis kontrolního výboru. Bez připomínek. 

ZO bere na vědomí usnesení ze zasedání zastupitelstva 20.04.2023. 

Hlasování ZO bere na vědomí  

Usnesení bylo schváleno 

3. Rozpočtové opatření č.4/2023 
Starostka obce informovala o návrhu rozpočtového opatření č. 4/2023 viz. příloha. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje rozpočtové opatření č. 4/2023 viz. Příloha. 

Hlasování Pro 6 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno 

Závěrečný účet obce Morašice za rok 2022 
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Starostka uvedla, že všichni zastupitelé obdrželi návrh Závěrečného účtu obce Morašice  
za rok 2022 a dále se dotázala na dotazy a připomínky k jeho obsahu. Z řad zastupitelů  
a občanů neměl nikdo doplňující otázky.  

Návrh usnesení:  

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje Závěrečný účet obce Morašice za rok 2022 a to bez výhrad. 

Hlasování Pro 6 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

4. Účetní závěrka obce Morašice za rok 2022 
 
Starostka uvedla, že všichni zastupitelé obdrželi Účetní závěrku obce Morašice za rok 2022  
a dále se dotázala na dotazy a připomínky k jeho obsahu. Z řad zastupitelů a občanů neměl nikdo doplňující 
otázky.  

Návrh usnesení:  

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje Účetní závěrku obce Morašice sestavenou k 31.12.2022  
a vyjadřuje souhlas s celoročním hospodařením ve výši 1 826 809,79,- Kč. 

Hlasování Pro 6 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

6. Dotace 

 a)  Dotace na podporu jednotek SDH. 

Starostka uvedla, že všichni zastupitelé obdrželi informaci o schválení dotace a zároveň návrh smlouvy o poskytnutí 
dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje na vybavení věcných prostředků JSDH Morašice. Dále vyzvala přítomné  
k připomínkám a dotazům k tomuto bodu. Nikdo z přítomných neměl k uvedenému bodu dotazy ani připomínky. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje přijetí dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje ve výši  
25 000,- Kč na základě vyhovění žádosti o poskytnutí dotace na akci „Vybavení věcných prostředků JSDH Morašice“  
z dotačního programu Podpora jednotek sboru dobrovolných hasičů obcí Jihomoravského kraje pro rok 2023  
a zároveň schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace a pověřuje starostku k podpisu smlouvy. 

 

Hlasování Pro 6 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

           b)  Dotace na podporu Jednoty 

Starostka uvedla, že všichni zastupitelé obdrželi informaci o schválení dotace a zároveň návrh smlouvy o poskytnutí 
dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje na Podporu venkovské prodejny Morašice 2023. Dále vyzvala přítomné  
k připomínkám a dotazům k tomuto bodu. Nikdo z přítomných neměl k uvedenému bodu dotazy ani připomínky. 
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Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje přijetí dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje ve výši  
40 000- Kč na základě vyhovění žádosti o poskytnutí dotace na akci „Podpora venkovské prodejny Morašice 2023“  
z dotačního programu Podpora provozu venkovských prodejen v Jihomoravském kraji pro rok 2023 a zároveň 
schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace a pověřuje starostku k podpisu smlouvy. 

Hlasování Pro 6 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

 c)  Dotace na opravu chodníků na hřbitově 

Starostka uvedla, že všichni zastupitelé obdrželi informaci o schválení dotace a zároveň návrh smlouvy o poskytnutí 
dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje na opravu chodníků na hřbitově  
v Morašicích. Dále vyzvala přítomné k připomínkám a dotazům k tomuto bodu. Nikdo  
z přítomných neměl k uvedenému bodu dotazy ani připomínky. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje přijetí dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje ve výši  
68 000,- Kč na základě vyhovění žádosti o poskytnutí dotace na akci „Oprava chodníků  
na hřbitově v Morašicích“ z dotačního programu Podpora rozvoje venkova Jihomoravského kraje pro rok 2023  
a zároveň schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace a pověřuje starostku k podpisu smlouvy. 

Hlasování Pro 6 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

 d)  Dotace na realizaci projektu 770 let výročí založení obce Morašice. 

Starostka uvedla, že všichni zastupitelé obdrželi vyrozumění k neschválení poskytnutí dotace  
v dotačním programu Podpora rozvoje v oblasti kultury pro rok 2023 a zároveň vyzvala přítomné k připomínkám  
a dotazům k tomuto bodu. Nikdo z přítomných neměl k uvedenému bodu dotazy ani připomínky.  

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice bere na vědomí neschválení žádosti na akci „770 let výročí založení obce Morašice“  
z dotačního programu Podpora rozvoje v oblasti kultury v roce 2023 z důvodu souběhu nízkého počtu bodů  
a vyčerpání finančních prostředků v rámci dotačního programu. 

Hlasování ZO bere na vědomí  

Usnesení bylo schváleno. 

 
7. Zařazení majetku 

Starostka uvedla, že všichni zastupitelé obdrželi návrh na zařazení zatrubnění struh provedené v měsíci dubnu 
2023. Dále vyzvala přítomné k připomínkám a dotazům k tomuto bodu. Pan Weis se dotazoval, kde se toto 
nachází. Starostka odpověděla, že v místě pod obecním úřadě, kudy v době dešťů tekla voda.  
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Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje zařazení zatrubnění struh k 08.06.2023 ve výši 49 489,- Kč. 

Hlasování Pro 6 Proti 0 Zdržel se 0 

8. Smlouva o pronájem nebytových prostor č.p. 34 

Paní starostka informovala, že všichni zastupitelé obdrželi návrh smlouvy o pronájem nebytových prostor na adrese 
Morašice 34 a dále vyzvala přítomné k připomínkám a dotazům  
k tomuto bodu. Nikdo z přítomných neměl k uvedenému bodu dotazy ani připomínky. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje smlouvu o pronájem nebytových prostor se společností Snailex, s.r.o.,  
se sídlem Liští 237/35, 614 00 Brno, za účelem podnikání ve výši 2500,- Kč/ měsíc 

a pověřuje starostku k podpisu. 

Hlasování Pro 6 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

9. Ceník služeb  

Zastupitelstvo obce Morašice se dohodlo a hlasovalo o návrhu ceny pronájmu kulturního domu včetně sálu  
a příslušenství za cenu 1 000,- Kč za víkend (48 hodin) v období leden – prosinec. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje ceník služeb obce Morašice. 

Hlasování Pro 6 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

10. Žádosti 

 a)  Žádost o pronájem části p.č. 1345/182 

Starostka informovala, že Honební společenstvo Hostěradice – Morašice podalo žádost  
na pronájem části p.č. 1345/182 v k.ú. Morašice o výměře cca 3000 m2 za účelem péče o zvěř. Dále vyzvala přítomné 
k připomínkám a dotazům k tomuto bodu. Nikdo z přítomných neměl  
k uvedenému bodu dotazy ani připomínky. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje záměr pronájmu části p.č. 1345/182 v k.ú. Morašice  
o výměře 3000 m2 za účelem péče o zvěř. 

Hlasování Pro 6 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

 b)  Žádost o změnu a doplnění územního plánu 
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Starostka informovala, že pan Vladimír Korek podal podnět na pořízení změny ÚP obce Morašice. Vyzvala přítomné 
k připomínkám a dotazům k tomuto bodu. 

Místostarosta obce informoval o rozjednaném záměru obce Morašice o změně územního plánu,  
který je projednávám a byl schválen zastupitelstvem obce Morašice v roce 2020. Cena v roce 2020 byla dle 
osloveného projektanta - vyhotovitele cca 190 – 220 tis. Kč. Místostarosta zažádal rovněž o aktualizaci, ale do doby 
konání zastupitelstva ji neobdržel. V roce 2023, podle konzultací se zástupci MěÚ Znojmo, nemá povinnost nutně  
(ze zákona) obec provézt aktualizace ÚP obce nicméně ji doporučují. Místostarosta informoval, že v roce 2023 nebylo 
plánováno se zadáním a realizací změny územního plánu z důvodu nákladů a urgentnější realizace projektu zasíťování  
a dokončení projektu stavebních míst NA LOUKÁCH (výše odhadovaného úvěru cca 3,5 mil. Kč  
+ vlastní zdroje cca 0,7 mil. Kč vzhledem k ročnímu rozpočtu 4,2 mil. Kč). Navrhoval z důvodu dodržení rozpočtu  
a rozpočtové odpovědnosti přesunout změny ÚP obce Morašice na rok 2024  
a zahrnout do něj navrhované změny p. Korkem s tím, že se částečně bude podílet na novém ÚP obce Morašice. 

Pan Korek na základě své žádosti, zaplatil celou částku na změnu částečného územního plánu týkající se parcel  
č. 1104/123 a 1247/37 (změna na bytovou výstavbu) na vrub obce.  

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje zkrácený postup změny ÚP obce Morašice v případě,  
že navrhovatel uhradí všechny náklady spojené s vyhotovením této změny obci Morašice. 
 

Hlasování Pro 5 Proti 0 Zdržel se 1 (Bartuněk) 

Usnesení bylo schváleno. 

 c)  Žádost o odkoupení části p.č. 1047/13 

Starostka informovala, že manželé Zbořilovi podali žádost na odkoupení části p.č. 1047/13  
o výměře cca 180 až 200 m2 za účelem umožnění přístupu do dvora a tím rozšíření zahrady. Paní starostka 
informovala, že k vyvěšení záměru o prodeji části p.č. 1047/13 je potřeba nejprve vyhotovit geometrický plán  
s oddělenou částí z důvodu přesné výměry prodávané části parcely. Dále vyzvala přítomné k připomínkám a dotazům 
k tomuto bodu. Nikdo z přítomných neměl k uvedenému bodu dotazy ani připomínky. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje žádost manželů Zbořilových o odkup části p.č. 1047/13  
v k.ú. Morašice o velikosti cca 180 až 200 m2 za předpokladu vyhotovení geometrického plánu  
na vlastní náklady. 

Hlasování Pro 6 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

 d)  Žádost o odkoupení části p.č. 1/1 

Starostka informovala, že pan Mgr. Lukáš Bartuněk podal žádost na odkoupení části p.č. 1/1  
o výměře cca 80 m2 za účelem uskladnění hospodářských produktů. Paní starostka informovala, že k vyvěšení 
záměru o prodeji části p.č. 1/1 je potřeba nejprve vyhotovit geometrický plán  
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s oddělenou částí z důvodu přesné výměry prodávané části parcely. Dále vyzvala přítomné  
k připomínkám a dotazům k tomuto bodu. Nikdo z přítomných neměl k uvedenému bodu dotazy ani připomínky. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje žádost Mgr. Lukáše Bartuňka o odkup části p.č. 1/1 v k.ú. Morašice o velikosti 
cca 80 m2 za předpokladu vyhotovení geometrického plánu na vlastní náklady. 

Hlasování Pro 5 Proti 0 Zdržel se 1 (Bartuněk) 

Usnesení bylo schváleno. 

11. Dohoda o pracovní činnosti se zastupitelem obce 

Starostka informovala, že od 1.7.2023 je možnost uzavřít DPČ na úklid obecních prostor. Tato možnost byla 
nabídnuta paní Evě Urbánkové. Dále vyzvala přítomné k připomínkám a dotazům k tomuto bodu. Nikdo z přítomných 
neměl k uvedenému bodu dotazy ani připomínky. 

Návrh na usnesení: 
Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje uzavření dohody o pracovní činnosti se zastupitelkou paní Evou Urbánkovou,  
a to od 1.7.2023 ve výši odměny 1000,- Kč / měsíc a pověřuje starostku  
k podpisu smlouvy. 

Hlasování Pro 6 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

12. Závěr 

Starostka obce informovala o plánované výmalbě prostor v hospodě + přísálí + výměna světel (připomínka p. Weise) 
v ceně cca 35 tis. Kč. 

Starostka informovala o záměru obce realizovat úvěr na projekt zasíťování stavebních míst NA LOUKÁCH v roce 2023 
ve výši 4,1 mil. Kč se splatností 3 nebo 5 let a úrokem 5,4 – 5,9 %, který je projednávám a finální nabídka bude 
předložena na příštím jednání ZO. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice bere na vědomí nabídku úvěru od KB na „Financování investičního záměru obce 
„Morašice – zasíťování pozemků a novostavba komunikace pro pěší´ 

Hlasování ZO bere na vědomí  

Usnesení bylo schváleno. 

Dětský den 2023 

Paní starostka navrhla sloučit akci Dětský den a otevírání prázdnin na termín 8. července 2023. Tento termín 
zastupitelům z časových důvodů a z důvodu organizace nevyhovuje. Zastupitelé nicméně navrhovali, aby byl termín 
přesunut na konec srpna (26. srpna nebo 2. září) a akce bude spojena s rozloučením s prázdninami.  

Pan Weis navrhoval pořídit odpadkový koš, který bude umístěn na dolním konci Morašic. 
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Pan Weis se dotazoval na stav realizace kompostérů z DSO Moravskokrumlovsko. Starostka informovala, že projekt  
je ještě v jednání. Přesný termín realizace nyní neznáme. 

Starostka a místostarosta informovali zastupitele o stavu příprav na akci výročí 770 let od první písemné zmínky  
o obci Morašice. V rámci této akce je v kanceláři OÚ v úředních hodinách připraven pro občany kalendář s tématikou 
Morašic. Prosíme občany o vyzvednutí během měsíce června. 

Pan Kratochvíl po diskuzi zastupitelstva a jako předseda Vinařského spolku Morašice, informoval o odmítnutí nabídky 
provozovat na pouť výčep v hospodě. Místostarosta informoval, že děkuje za informaci a bude se hledat někdo další. 
Hasiči již dříve odmítli tuto nabídku.   

Jednání ukončeno v 20:12 hodin.  

Zapsal: Mgr. Lukáš Bartuněk        Morašice 08.06.2023 
 

Zápis z 5. řádného zasedání zastupitelstva obce Morašice, ze dne 29.06.2023 konaného 
v 19:00 hodinv zasedací místnosti obecního úřadu. 

Zasedání se zúčastnili členové zastupitelstva, kteří svou účast řádně potvrdili podpisem v prezenční listině: Mgr. 
Adéla Šotkovská, DiS., Mgr. Lukáš Bartuněk, Eva Urbánková, Jaroslava Kotrncová a Zdeněk Weis, Rudolf Březina  
a Mgr. Jana Hlaváčová. 

Program jednání 

Zastupitelstvo obce schvaluje program zasedání: 

Předkládá: Mgr. Adéla Šotkovská, DiS. 

Navržený program jednání: 

1. Zahájení 

2. Kontrola usnesení z minulého zasedání zastupitelstva 

3. Rozpočtové opatření č.5/2023 

4. Nabídka úvěru na financování na stavební místa „NA LOUKÁCH“ od KB 

5. Záměr prodeje pozemku části p.č. 1/1 a 1047/13. 

6. Návrh smlouvy o pronájmu části p.č. 1345/182. 

7. Závěr 

 

Doplnění: 

8. Návrh nabídky na změny č. 1 územního plánu Morašice + úprava do podoby jednotného standardu. 

Zasedání řídila starostka obce Mgr. Adéla Šotkovská, DiS. Po přivítání všech přítomných konstatovala, že je přítomno 
7 členů zastupitelstva a zastupitelstvo je tedy usnášeníschopné. 
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1. a) Starostkou obce Mgr. Adélou Šotkovskou, DiS. byl přečten program jednání. 
Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje, následující program jednání ze dne 29. 06. 2023:  

1.  a) Zahájení 
b) Volba ověřovatele a zapisovatele 

2. Kontrola usnesení z minulého zasedání zastupitelstva08. 06. 2023 

3. Rozpočtové opatření č.05/2023 

4. Nabídka úvěru na financování na stavební místa „NA LOUKÁCH“ od KB 

5. Záměr prodeje pozemku části p.č. 1/1 a 1047/13. 

6. Návrh smlouvy o pronájmu části p.č.  1345/182. 

7.  Návrh nabídky na změny č. 1 územního plánu Morašice + úprava do podoby jednotného standardu. 

8. Závěr 

Hlasování Pro 7 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

1. b) Zapisovatelem zápisu byl určen Mgr. Lukáš Bartuněk, ověřovateli zápisu byli určeni Rudolf Březina Jaroslava 
Kotrncová. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje za zapisovatele Lukáše Bartuňka a ověřovateli určuje Rudolfa Březinu  
a Jaroslavu Kotrncovou. 

Hlasování Pro 7 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

2. Kontrola ze zasedání zastupitelstva ze dne 08.06.2023 
Návrh na usnesení: 

Pan Weis přečetl zápis kontrolního výboru. Bez připomínek. 

ZO bere na vědomí usnesení ze zasedání zastupitelstva 08. 06. 2023. 

Hlasování ZO bere na vědomí  

Usnesení bylo schváleno 

3. Rozpočtové opatření č.5/2023 
Starostka obce informovala o rozpočtovém opatření č. 5/2023. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje rozpočtové opatření č. 5/2023. 
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Hlasování ZO schvaluje  

Usnesení bylo schváleno 

4. Nabídka úvěru na financování na stavební místa „NA LOUKÁCH“ od Komerční banky 

Paní starostka informovala o nabídce na investiční úvěr pro financování akce – „Investiční záměr obce Morašice – 
zasíťování pozemků a novostavba komunikace pro pěší“. Výše úvěru  

4 093 500,- Kč s dobou čerpání od 10.07.2023 a konečnou splatností do 30.06.2033 s možností mimořádných splátek 
zdarma.  

Návrh usnesení:  

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje nabídku ze dne 07.06.2023 na investiční úvěr  
pro financování akce – „Investiční záměr obce Morašice – zasíťování pozemků a novostavba komunikace pro pěší 
nabídku od Komerční banky, a.s. Výše úvěru 4 093 500,- Kč s dobou čerpání od 10.07.2023  a konečnou splatností  
do 30.06.2033 s možností mimořádných splátek zdarma. 

Hlasování Pro 7 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

5. Záměr prodeje části pozemku z p.č. 1/1 a 1047/13. 

a) Starostka informovala o záměru prodeje části pozemku z p.č. 1/1dle geometrickém plánu č. 148/2023 (nové 
p.č. 1/15 o výměře 105m2). 
 

b) Starostka informovala o záměru prodeje části pozemku z p.č. 1047/13 1dle geometrickém plánu č. 147/2023 
(nové p.č. 10471/46 o výměře 174 m2). 

Návrh na usnesení: 

a) Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje záměr prodeje části pozemku z p.č. 1/1dle geometrickém plánu  
č. 148/2023 (nové p.č. 1/15 o výměře 105m2) 

a 

b) Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje záměr prodeje části pozemku z p.č. 1047/13 dle geometrickém plánu 
č. 147/2023 (nové p.č. 10471/46 o výměře 174 m2) 

za ceny dle směrnice o prodeji pozemků v obci Morašice. 

Hlasování Pro 6 Proti 0 Zdržel se 1 (Bartuněk) 

Usnesení bylo schváleno. 

 

6. Návrh smlouvy o pronájmu části p.č. 1345/182. 

Místostarosta informoval o zájmu o pronájmu části p.č. 1345/182 o výměře 3000m2 (bývalá bažantnice – část lokality 
„salaš“)pro myslivecké sdružení Hostěradice-Morašice. Prostor bude využit pro chov bažantů a příslušenství. 
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Vzhledem k nutné péči o prostor a prospěšnou aktivitou spolku pro obec navrhuje cenu pronájmu 1 Kč/m2 a rok. 
Doba nájmu na dobu neurčitou s roční výpovědní lhůtou každé ze stran. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje smlouvu o pronájmu části p.č. 1345/182 o výměře 3000m2 za cenu 1 Kč/m2  
a rok platnou od 01.07.2023 s platností smlouvy na dobu neurčitou s roční výpovědní lhůtou. 

Hlasování Pro 7 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

7. Návrh nabídky na změny č. 1 územního plánu Morašice + úprava do podoby jednotného standardu. 

Místostarosta informoval o zaslání poptávky na změnu ÚP Morašice a následné nabídce od pana architekta. Tato 
nabídka obsahuje přepracování ÚP do jednotného standardu a zpracování věcné změny, která byla podaná  
a schválená na minulém zastupitelstvu. (Proběhne nutné načtení aktuálních ÚAP, aktuální katastrální mapy, 
kompletní nová kresba grafiky ÚP). Vzhledem k ceně, která nebyla reflektovaná v rozpočtu pro rok 2023, ale je po 
dohodě s architektem ale i vzhledem k náročnosti zpracování projektu a současné vytíženosti, bude možné realizovat 
platbu v roce 2024 a nebude tím rozpočet obce v roce 2023 zatížen. Jako nová místa pro bytovou výstavbu, vzhledem 
ke kapacitě dle územního odboru města Znojma, jsou plánované zejména parcely č.  

1247/7, 1247/8, 1247/9, 1247/10, 1247/11, 1247/44, 1247/43, 1247/6, 1247/45, 1247/37, 1104/123 v k.ú. Morašice. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje návrh nabídky na změnu č. 1 územního plánu Morašice  
+ úpravy do podoby jednotného standardu+ žádosti schválené z minulého jednání ZO v ceně 290 400,- Kč 
s plánovanou realizací v roce 2024. 

Hlasování Pro 7 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

8. Závěr 

 Paní starostka informovala přítomné, že obec Morašice byla kontaktována ve věci dlouhodobého pronájmu 
budovy bývalé školy. Jednání stále probíhají. V sobotu  
15.07.2023 v 10 hod. proběhne pracovní schůze ve škole 

 Kompostéry na bioodpad – probíhá stále zpracovávání. 
 Je otevřen další projekt – nádoby na drobný tříděný odpad do domácností (3x koš (celková kapacita cca 20l) 

 + tašky na tříděný odpad. 
 Přípravy na výročí a pouť probíhají. Starostka požádala a rovněž pozvala zastupitele, aby informovali rodáky  

o akci a pozvali je. Zároveň kdyby měli připomínky, ať se na ni nebo místostarostu neváhají obrátit. Inzerát 
bude umístěn i v týdeníku Znojemsko. 

 Paní starostka informovala, že 10. července 2023 dojde k předání staveniště pro nová parcelní místa a akce 
započne. 

 Místostarosta navrhoval, aby termín mše svaté na pouť byl v neděli přesunut z 9:30  
na odpoledne 13:00 nebo 14:00.  Program by plynule navazoval na hraní kapely a i kvůli tomu, že není 
potvrzeno, kdo bude zvát z mládeže po obci (na setkání dorazili 2). Zastupitelstvem to bylo odmítnuto,  
že určitě se někdo najde, kdo půjde zvát. 

 Místostarosta informoval o průběhu pouťového víkendu a oslav výročí založení obce. 
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o Pátek 28.07. 
 

 Odjezd pro máji ve 14:00 od obecního úřadu 
 Zdobení máje 17:30 a stavění máje v, stanu a lavic v 18:00 
 Pouťová zábava od 20:00 se skupinou TOKYJÓ 

o Sobota 29.07. 
 

 Oslavy výročí založení obce770 let a setkání rodákůs doprovodným programem od 13:30 
(náves, kostel, hasičárna, starý a nový KD, a další…) 
 

o Neděle 30.07. 
 

 Mše svatá v kostele v 9:30 s dechovou kapelou Skaláci 
 Zvaní po vsi od 11:30 (od hospody) 
 Zavádění a k tanci a poslechu bude hrát kapela Skaláci (taneční plac  

u hospody od 16:00 – 19:00). 
Starostka poděkovala všem přítomným a ukončila zasedání zastupitelstva obce v 19:58 hodin. 

Zapsal: Mgr. Lukáš Bartuněk        Morašice 30. 06. 2023 
 

Zápis z 6. řádného zasedání zastupitelstva obce Morašice, ze dne 27.07.2023 konaného 
v 19:00 hodinv zasedací místnosti obecního úřadu. 

 

Zasedání se zúčastnili členové zastupitelstva, kteří svou účast řádně potvrdili podpisem v prezenční listině: Mgr. 
Adéla Šotkovská, Dis., Mgr. Lukáš Bartuněk, Eva Urbánková, Jaroslava Kotrncová, Zdeněk Weise a Mgr. Jana 
Hlaváčová. Omluven Rudolf Březina. 

Program jednání 

Zastupitelstvo obce schvaluje program zasedání: 

Předkládá: Mgr. Adéla Šotkovská, DiS. 

Navržený program jednání: 

1. Zahájení 
2. Kontrola usnesení z minulého zasedání zastupitelstva 
3. Smlouva – Úvěr od KB na zasíťování pozemků „NA LOUKÁCH“ 
4. Smlouva – návrh na změnu ÚP Morašice 
5. Smlouva s EGD – připojení k el. Síti – pozemky „NA LOUKÁCH“ 
6. Prodej pozemku p.č. 1/15 o výměře 105 m2 
7. Prodej pozemku p.č. 1047/13 o výměře 174 m2 
8. Žádost o odkoupení části pozemku z p.č. 1047/7. 
9. Závěr 

Doplnění: 

10. Schválení závěrečného účtu za rok 2022 DSO kanalizace Hostěradice, Skalice, Morašice 

Zasedání řídila starostka obce Mgr. Adéla Šotkovská, DiS. Po přivítání všech přítomných konstatovala, že je přítomno 
6 členů zastupitelstva a zastupitelstvo je tedy usnášeníschopné. 
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1. a) Starostkou obce Mgr. Adélou Šotkovskou, DiS. byl přečten program jednání. 

Návrh na usnesení: 
Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje, následující program jednání ze dne 25. 07. 2023; 

1. Zahájení 
b) volba ověřovatele a zapisovatele 

2. Kontrola usnesení z minulého zasedání zastupitelstva 
3. Smlouva – Úvěr od KB na zasíťování pozemků „NA LOUKÁCH“ 
4. Smlouva – návrh na změnu ÚP Morašice 
5. Smlouva s EGD – připojení k el. Síti – pozemky „NA LOUKÁCH“ 
6. Prodej pozemku p.č. 1/15 o výměře 105 m2 
7. Prodej pozemku p.č. 1047/13 o výměře 174 m2 
8. Žádost o odkoupení části pozemku z p.č. 1047/7. 
9. Schválení závěrečného účtu za rok 2022 DSO kanalizace Hostěradice, Skalice, Morašice 
10. Závěr 

1. b) Zapisovatelem zápisu byl určen Mgr. Lukáš Bartuněk, ověřovateli zápisu byli určeni Eva Urbánková a Jaroslava 
Kotrncová. 

Návrh na usnesení č. 1/27/07 
Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje za zapisovatele Lukáše Bartuňka a ověřovateli určuje Rudolfa Březinu  
a Jaroslavu Kotrncovou. 

Hlasování  Pro 6 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

2. Kontrola ze zasedání zastupitelstva ze dne 29. 06. 2023 

Návrh na usnesení č. 2/27/07 
Pan Weis přečetl zápis kontrolního výboru. Bez připomínek. 

ZO bere na vědomí usnesení ze zasedání zastupitelstva 29. 06. 2023. 

Hlasování ZO bere na vědomí  

ZO bere na vědomí  

3. Smlouva – Úvěr od KB na zasíťování pozemků „NA LOUKÁCH“ 

Nabídka úvěru na financování na stavební místa „NA LOUKÁCH" od Komerční banky 

Paní starostka informovala o nabídce na investiční úvěr pro financování akce — „Investiční záměr obce Morašice — 
zasíťování pozemků a novostavba komunikace pro pěší”. Výše úvěru 

4 093 500,- Kč s dobou čerpání od 10.07.2023 a konečnou splatností do 30. 06. 2033 s možností mimořádných 
splátek zdarma. 

Návrh usnesení č. 3/27/07 
Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje smlouvu s KB ze dne 07. 06. 2023 na investiční úvěr pro financování akce — 
„Investiční záměr obce Morašice — zasíťování pozemků a novostavba komunikace pro pěší nabídku od Komerční 
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banky, a.s. Výše úvěru 4 093 500,- Kč s dobou čerpání od 10.07.2023 a konečnou splatností do 30. 06. 2033  
s možností mimořádných splátek zdarma. 

Hlasování  Pro 6 proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 
 
4. Smlouva na vypracování územního plánu Morašice č.1 - úprava do podoby jednotného standardu. 

Návrh usnesení č. 4/27/07 
Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje smlouvu o dílo s firmou A-projekt s.r.o. na vypracování nového územního 
plánu za cenu 290 400,- Kč. „Změna č.1 Územního plánu obce Morašice.“ 

Hlasování  Pro 6 proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 
 

5. Smlouva o připojení k distribuční soustavě z napěťové hladiny nízkého napětí č. 9002158506 pro nová 
stavební místa „NA LOUKÁCH“. 
 
Návrh usnesení č.5/27/07 
Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje smlouvu o připojení k distribuční soustavě z napěťové hladiny nízkého napětí 
č. 9002158506 pro nová stavební místa „NA LOUKÁCH“ za cenu 95 400,- Kč. 

Hlasování  Pro 6 proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 
 
6. Prodeje části pozemku z p.č. 1/1  

Starostka informovala o prodeje části pozemku z p.č. 1/1 dle geometrickém plánuč. 148/2023 (nové p.č. 1/15  
o výměře 105m2). 
 
Návrh na usnesení č.6/27/07 
Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje prodej části pozemku z p.č. 1/1 dle geometrickém plánu č. 148/2023 (nové 
p.č. 1/15 o výměře 105m2) a prodej části pozemku z p.č. 1047/13 dle geometrickém plánu č. 147/2023 (nové p.č. 
10471/46 o výměře 174 m2) za ceny dle směrnice o prodeji pozemků v obci Morašice. 

Hlasování  Pro 6 proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 
 

7. Starostka informovala o prodeje části pozemku z p.č. 1047/13 dle geometrickém plánu č. 147/2023 (nové 
p.č. 10471/46 0 výměře 174 m2). 

Návrh na usnesení č.7/27/07 
Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje prodej části pozemku z p.č. 1047/13 dle geometrickém plánu č. 147/2023 
(nové p.č. 10471/46 o výměře 174 m2) za ceny dle směrnice o prodeji pozemků v obci Morašice. 

Hlasování  Pro 6 proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 
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8. Starostka informovala o žádosti o odkup části pozemku z p.č. 1047/7 o výměře cca 60 m2. Bude nutné ujasnit 
přesné hranice. Prodej nesmí obsahovat část chodníků, potencionálních chodníků, cest a nebo silnic. 

Návrh na usnesení č.8/27/07 
Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje žádost o odkup části pozemku z p.č. 1047/7 o výměře cca 60 m2.  

Hlasování  Pro 6 proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 
9.Starostka informovala o stavu závěrečného účtu DSO kanalizace Hostěradice, Skalice, Morašice za rok 2022. 

Návrh na usnesení č.9/27/07 
Zastupitelstvo obce Morašice bere na vědomí závěrečný účet DSO kanalizace Hostěradice, Skalice, Morašice za rok 
2022. 
ZO bere na vědomí. 
10.Závěr 
Paní starostka informovala o: 

 programu týkajícího se oslav 770 let obce Morašice a všechny přítomné pozvala,  
aby se jich zúčastnili, 

 zahájení výkopových prací v lokalitě nových stavebních míst „NA LOUKÁCH“, 
 informovala o auditu hospodaření obce ze strany JMK, který proběhne 02.08.2023. 

 
Starostka poděkovala všem přítomným a ukončila zasedání zastupitelstva obce v 19:30 hodin. 
Zapsal: Mgr. Lukáš Bartuněk Morašice 31. 07. 2023 

Výsledky výtvarné soutěže dětí – 29.7.2023 
 
V sobotu 29.7.2023 ve starém kulturním domě, proběhlohlasování o nejlepší nakreslený výkres na téma: ,,moje 
Morašice". 
Výsledky soutěže byly vyhlášeny v neděli odpoledne 30.7.2023, pod pouťovou 
májí. 
Nádherné první místo získala s 56 hlasy Veronika Polická. Taktéž hezké druhé 
místo získala s 43 hlasy Eliška Křepelová.O třetí místo se podělily holky s 30 hlasy a 
to Eva Urbánková ml. a Tereza Balíková. 
Samotné kreslení proběhlo v půlce května. Všechny děti se snažily. A výsledky byly 
úžasné!!! Jejich fantazie pracovala naplno. Za účast dostaly kornout s bonbóny. A 
při samotném vyhlašování pak každé dítě obdrželo malé pozornosti. Vítězky z 1. 2. 
a 3. místa pak navíc získaly diamantové malování. Dárky byly financovány z peněz 

které jsme obdrželi na 
malém Vánočním 
trhu  
vMorašicích.  
První tři výkresy 
budou zarámovány. 
Každý si je pak bude 
moct prohlédnout 
znovu,  
při návštěvě obecního úřadu, kde budou 
vystaveny.Děkujeme všem dětem, které se účastnily,  
a těšíme se na další podobnou akci.Dole je obrázek 
slečny Veroniky Polické - 1. místo. 

 
Autorka a foto: E. Urbánková 
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Ekonom – recyklace odpadu v obci Morašice v roce 2022 

Vážení spoluobčané, dovolte mi Vás informovat o výsledcích naší obce v systému EKO-KOM za rok 2022. V níže 
uvedené tabulce je k nahlédnutí přehled o množství odpadu, který obec Morašice vytřídila a předala k využití v roce 
2022. 

Rok 2022 

1. čtvrtletí 3,323 t   11 502,- Kč  
2. čtvrtletí 3,321 t   13 163,- Kč 
3. čtvrtletí 3,834 t   13 078,- Kč 
4. čtvrtletí 3,151 t   11 440,- Kč 

Celkový objem vytříděného odpadu v roce 2022 činí 13,629 t s částkou 49 183,- Kč. 

Děkujeme občanům obce Morašice za ekologický vztah k přírodě a životnímu prostředí.  

 

Autorka: Martina Filipová, ředitelka oddělení regionálního provozu EKO-KOM 

I přes tuto skutečnost, že jsme výborní v recyklaci odpadů, obec doplatila za rok 2022 za svoz odpadů 100 tis. Kč. 
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Předání staveniště a stavební práce – stavební místa NA LOUKÁCH 

V pondělí 24. července proběhlo předání staveniště vítězné firmě z výběrového řízení na projekt zasíťování 
pozemků a novostavba komunikace pro pěší 2023 
(stavební místa „NA LOUKÁCH“). Nyní aktuálně řešíme 
přeložku optického kabelu, který vede polovinou 
stavebních parcel a musí být přeložen. Další přeložka  
je přivaděč energie pro čerpadla ve vodárně 
„V topolech“. 
Doufáme, že i přes toto všechno prodej proběhne  
co nejdříve a v příštím roce už noví vlastníci započnou 
vlastní stavby. 

 
 

 

 
 

 
 
 
 

 
 
 

 

 
 
 

Autoři: L. Bartuněk, 
 A. Šotkovská 
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Otevřené sklepy - HRADČANY 10.6.2023 
Na začátku června se uskutečnila velmi vydařená akce - Otevřené sklepy Morašice. 
Posezení v přátelské atmosféře sezúčastnilo 

bezmála devadesátnávštěvníků. Vystavovalo 
zde svá vína pět regionálních vinařů ve vlastních 
nebo zapůjčených sklepech. Akce se vydařila 

navíc jsme si mohli poslechnout  

i  cimbálovou hudbou TÁJA. 
Velké poděkování patří všem, 
kteří se aktivně podíleli na přípravě 
a realizaci průběhu tohoto dne. 

Velké díky patří panu Vlastimilu 
Hermanovi, Evě Urbánkové ml. a st., 
Josefu Novákovi, Daniele Hermanové  
a kolektivu vinařů ze Skalic.   
 
Foto: E. Urbánková,  
Autor: L. Bartuněk. 
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Nohejbalisté – léto 2023 
 

Turnaj Miroslav 24. 06. 2023 
Naši nohejbalisté obsadili 4. místo z deseti družstev na 
turnaji v Miroslavi. Tým byl ve složení Jindřich 
Procházka ml., Rudolf Sičák a Tomáš Tichý. 

 
 

Turnaj Lechovice 06. 07. 2023 
Morašičtí nohejbalisté obsadili 4. místo z osmi 
družstev na turnaji v Lechovicích. Tým byl ve složení 
Jindřich Procházka ml., Pavel Blaha a Pavel Brück. 

 
 

Turnaj Oleksovice 16. 09. 2023 
Morašičtí nohejbalisté obsadili 
v konkurenčně nabitém turnaji nejlepší 
letošní místění - 2. místo z osmi družstev  
na turnaji v Oleksovicích. Tým byl ve složení 
Jindřich Procházka ml., Pavel Blaha a Ruda 
Sičák. 

Našim nohejbalistům gratulujeme k nádherným sportovním výkonům a velmi 
jim děkujeme za reprezentaci naší obce. Budeme jim držet palce i v dalších 
nadcházejících sportovních kláních! 

Autor: L. Bartuněk, Foto: J. Procházka ml. 
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Zájem o pronájem budovy školy Morašice 
 

Škola v Morašicích fungovala od r. 1819 do roku 1976 a školka od roku 1948  
do roku1982. Nyní se objevila možnost školní budovu oživit opět pro původní využití. Více přiblíží zástupce 
možného nájemce … 
Foto: E. Urbánková   

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Jsme skupina rodičů ze Znojemska, kteří zde postrádají dostatečnou nabídku alternativních 
přístupů k základnímu vzdělávání. Rozhodli jsme se proto, založit soukromou základní školu, která 
by stavěla na principech svobodných demokratických škol. Takových škol funguje  
po České republice již několik, např. ZŠ Arktur, ZŠ Ježek bez klece, ZŠ Erazim, ZŠ Gaudi, ZŠ Donum 
felix a další. Ve světě je asi nejznámější a zároveň nejstarší svobodná škola Summerhill v Anglii, 
která funguje již přes sto let.  
 
Svobodné školy spojuje především důvěra v děti. V jejich vnitřní motivaci a v to, že učení  
je přirozený celoživotní proces, který nemusí být řízený zvenčí, jak je tomu zvykem  
v klasických základních školách. Témata různorodých oblastí jsou zde pedagogy zpracována do 
lekcí, na nichž je účast dětí dobrovolná. Je kladen důraz na dostatečný prostor  
pro volnou hru, která je pro děti na prvním stupni základní školy stále jedna  
z nejstěžejnějších činností. Využívá se tzv. projektová výuka, učení prožitkem. Důležitá  
je celková spokojenost dítěte na místo objemu vědomostí a tlaku na výkon.  
 
Nyní hledáme vhodné prostory pro školu a jako skvělé místo pro náš záměr se nám jevila budova 
bývalé školy v obci Morašice. Po konzultaci s projektanty se ukázalo,  
že ke zprovoznění budovy za účelem spuštění provozu je nutná nákladná rekonstrukce, zahrnující 
např. demolici a výstavbu nové verandy, která je ve špatném stavebně technickém stavu, přípojky 
kanalizace, vodovodu, nové hygienické zázemí, opravy elektroinstalace a vytápění, nové osvětlení, 
atd. Odhad finanční náročnosti takové rekonstrukce se pohybuje okolo 4 mil. Kč.Takovou částku 
bohužel nejsme v tuto chvíli bez potencionálních investorů schopni pokrýt a tak prozatím hledáme 
další možná řešení. Jsme si vědomi, že obec Morašice je limitovaná svými rozpočtovými prostředky 
a respektujeme to. V tuto chvíli ji bereme jako klíčového partnera partnera ve smyslu pronájmu 
budovy, které bychom chtěli vrátit jejího původního ducha a využití. 
 

Více info o našem záměru na www.skolalibera.cz 
 

Autorka: Lada Bobková mail: skolalibera@seznam.cz 
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Poděkování 
 

Taneční překvapení pouťového víkendu a oslav 770 let obce Morašice vyvrcholilo v sobotu  
a potom následně v neděli tancem žen pod májí.Velký dík patří ženám, které věnovaly svůj čas a energii 
nacvičování a potom naprosto bravurně zvládnutému samotnému tanečnímu vystoupení. Za to jim patří 
velký dík.Pro vesnici je důležité, aby se lidé scházeli, aby spolu komunikovali, vymýšleli společné akce. Jinak 
vesnice nežije, stává se z ní jen prostor pro ubytování.  
 

Zvláštní poděkování patří paní Evě Urbánkové, která ušila kroje, a celý nápad s tancováním se začal 
realizovat pod jejím vedením. 
 
 

Poděkování patří sponzorům:  
 

ZIPP Brno s.r.o., ZEA, a.s.,ZMES a.s., AGROSERVIS Višňové, Myslivecké sdružení 
Hostěradice-Morašice 

 
 

 Evě Urbánkové st., Evě Urbánkové ml. a paní Marii Balíkové za organizaci výstavy ve starém 
kulturním domě na téma:„poutě, posvícení, hospoda a divadlo v obci Morašice“. 

 

 panu Emilu Veisovi a poutnímu bratrstvu od sv. Anny z Morašic za obsáhlou prohlídku a výklad 
kostela. 

 

 panu Martinu Procházkovi za výstavu různých 3D modelů, které sám vyrobil na 3D tiskárně,  
která se uskutečnila v knihovně. 

 

 panu Josefu Kratochvílovi a vinařskému spolku za ochutnávku místních vín. 
 

 panu Josefu Novákovi a SDH Morašice za prezentaci činnosti místní jednotky  
a prohlídku hasičské zbrojnice a vybavení, kterým jednotka disponuje k případným zasáhům. 

 

 patří panu Coufalovi, panu Jiřímu a Markovi Lapešovým za výborný zvěřinový guláš  
a výstavu mysliveckých trofejí v hasičské zbrojnici od mysliveckého sdružení  
Hostěradice – Morašice. 
 

 patří kolektivu výčepu v hospoděpod vedením Zdeňka Balíka a Ladislava Kubíčka ve složení Petr 
Balík, Vojtěch Křepela, Milan Polický, kteří nás celý víkend výborně zásobili chlazenými a míchanými 
nápoji, masem na kotlíku a dalšími pochutinami. 
 

Poděkování patříi všem dalším, hostům, obyvatelům, rodákům, a zkrátka všem, kteří si našli čas  
a navštívili obec a strávili zde věříme příjemný čas v průběhu oslav a zavzpomínali na minulost 
s přesahem do budoucnosti. 

 
Autoři: A.Šotkovská, L. Bartuněk 
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Pouť sv. Anny Morašice a výročí 770 let obce Morašice 28. 7. – 30.07.2023 - FOTOGALERIE 
 

Pátek28. 07. 2023 
 

 
 
Foto: E. Urbánková, L. Bartuněk 
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Sobota29. 07. 2023 

 

 
 
 

 

 
Foto: E. Urbánková, P. Procházka ml., M. Procházka 
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Sobota 29. 07. 2023 
 
 

 
 
 

 
 

Foto: E. Urbánková, P. Procházka ml. 
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Neděle30. 07. 2023 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Foto: E. Urbánková, P. Procházka ml. 
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Rodák z Morašic, který působil u největšího 
podnikatele všech dob 

 
     Josef Diviš – (1920 – 1994). Pocházel z čp. 92. Otec Antonín Diviš, matka Žofie, rozená Balíková čp. 6. 
     Josef byl nejstarší ze tří bratrů. (Druhý bratr zemřel krátce po narození. Nejmladší bratr Emanuel Diviš - 
pracoval jako mistr v závodě Fruta Miroslav. Byl dárce krve a svou krev daroval pětatřicetkrát. Také byl 
předseda MNV 1971 – 1976). Obecnou školu vychodili v Morašicích, měšťanskou v Želeticích. Josef  
ve 14 letech nastoupil ve Zlíně jako učeň k firmě Baťa. 
     Původní firmu Baťa založili na podzim roku 1894 ve Zlíně sourozenci Baťovi. 
     V roce 1897 přišel Tomáš Baťa s velkým obuvnickým hitem, jímž byly tzv. baťovky, tedy plátěné boty, 
které si mohly dovolit i chudší rodiny. 
     Díky rychlému rozvoji společnosti a flexibilitě Tomáše Bati dochází k obrovskému nárustu výroby: 250 
zaměstnanců vyrábí přes 2200 párů bot denně. 
     Motto Tomáše Bati: ,,Náš zákazník, náš pán“, stojí na webu světoznámé firmy Baťa. 
     Baťa založil prodejní agentury v sousedním Německu, na Balkáně i na středním východě. Firma 
prosperovala a prodeje dosahovaly dvou milionů párů bot ročně. Baťa jako jeden z mála podnikatelů věděl, 
že blaho zaměstnanců a spokojenost zákazníků jsou nadevše. Pro své pracovníky postavil kolem továrny 
byty, školy a nemocnici. Zaměstnancům také poskytoval levné nájmy a potraviny. 
     Po válce došlo k devalvaci měny. T. Baťa přišel s nápadem. Snížil cenu bot na polovinu. Byl to jeho 
nejvýraznější marketingový tah. Dohodl se se zaměstnanci na snížení mezd o 40% a snažil se jim  
to kompenzovat dodáváním jídla, oblečení atd. za poloviční ceny. 
     Využil psychologického efektu ,,baťovskou cenou“. Ceny obuvi končily devítkou. Zákazník tak například 
nezaplatil 50, ale 49 Kčs. Obuv značky Baťa se opět dočkala velkého odbytu. 
     Nové společnosti založil ve Francii, Švédsku, Finsku, Švýcarsku, Rakousku, Rumunsku, Egyptě, Belgii, 
Lucembursku, Maďarsku, Itálii a také v Indonésii, Singapuru a Indii. Růst firmy pokračoval až do šedesátých 
let. 
     Náš hlavní hrdina Josef Diviš byl touto firmou poslán do Jugoslávie. Tam pracoval několik měsíců jako 
instruktor. 
     To už ale firmu neřídil Tomáš Baťa. Ten v roce 1932 tragicky zahynul při letecké nehodě na cestě  
do švýcarské továrny. Do čela společnosti se postavil jeho nevlastní bratr Jan Antonín Baťa. Ten rozšířil 
výrobu o pneumatiky, letadla a jízdní kola. 
     Před druhou světovou válkou vlastnil J. A. Baťa přes 60 společností, zaměstnával čtyřicet tisíc 
zaměstnanců a ve více než 30 zemích světa prodával přes šedesát milionů párů obuvi. 
     V té době na začátku zimy 1939 byl J. Diviš vyslán do Afriky. Bylo mu 19 let a nacházel se v Keni. Tam 
pracoval spolu s dalšími Čechy v továrně, nejdříve v Mombasu a pak v Limuru. 
     V roce 1940 obsadila fašistická Itálie Britské Somálsko, začal válečný stav i v britské kolonii Keňa. Josef 
Diviš se hned přihlásil do vojska bojovat proti fašismu. 
     Vstoupil do britské armády, prodělal výcvik a byl poslán do Etiopie. Tam působil v továrně na opravy 
nákladních aut. V armádě strávil celkem 4 roky. 
     Po propuštění v roce 1945 byl vyslán Baťou do Konga. V Kongu působil přibližně rok. Zřídil zde novou 
gumárenskou továrnu. Od firmy Baťa dostal dům a byl mu přidělen africký sluha. 
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     V červnu 1946 se Josef Diviš vrátil zpátky do Československa. Před válkou potkal ve Zlíně Anežku 
Grmlicovou ze Skaštic u Kroměříže, která také pracovala ve firmě Baťa. I když se tolik let neviděli, jejich 
láska vydržela. Josef Diviš se chtěl oženit, ale nejprve si musel odsloužit tři měsíce v naší armádě. Nakonec 
ho zachránil od služby jeden major, s kterým byl ve válce v Etiopii. Svatba se konala v prosinci 1946. 
     Novomanželé odletěli do Afriky. Přes Paříž, Tunisko, Libyi a Egypt. Nad Alexandrií jim začal hořet motor 
letadla. Museli nouzově přistát v Káhiře. 
     V Keni se Diviš stal ředitelem gumáren ve městě Limur. Gumárny vyráběly pneumatiky na kola  
a zhotovovaly tenisové boty. Byla to jediná továrna svého druhu v zemi, měla okolo 1200 zaměstnanců. 
     Po odchodu z Keni se usadil natrvalo s celou rodinou ve Velké Británii, asi 40 km od Londýna ve městě 
Stanford-le Hope. 
     Josef Diviš se s firmou rozešel v roce 1968. Nenabídla mu podle jeho názoru odpovídající místo. I když  
od firmy odešel, vždy si cenil Baťova propracovaného systému vzdělávání, zdravotního a sociálního 
zabezpečení.  
     Každé dva roky se snažil navštívit Morašice. Nikdy nezapoměl popřát všem Morašickým mnoho zdaru  
v jejich počínání. 
     Po sametové revoluci ocenil prezident Václav Havel Tomáše Baťu jako národního hrdinu a značka Baťa 
 se do Československa opět vrátila. 
     Obuvnická společnost se dostala do Guinnessovy knihy rekordů. Ta v roce 2004 označila firmu Baťa  
za největšího prodejce a výrobce bot všech dob. 
 

 
Pozn. autorky: Baťovy plakáty visely i na budově bývalého JZD v Morašicích 

Použitý zdroj: text byl převzat z knihy Dějin a pamětí obce Morašice; autor Mgr. Jan Blaha 
 

Autorka: E. Urbánková 
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Doslov k článku ,, Morašičtí rodáci“ z minulého čísla zpravodaje 1/2023 
 
   Pocházím z rodu Balíků a vážím si každého z nich. Vážím si těch, které jsem znala i těch, o kterých mi jen 
vyprávěli, protože už dávno odešli tam, odkud se nikdo nevrací.  
   V minulém článku jsem psala o Balících, kteří byli o něco známější pro veřejnost, než ti, kteří většinu 
života žili spíš nenápadným stylem. 
  Je sice chválihodné, jestli má někdo tituly před jménem, nebo za jménem. Obdivuhodné, jestliže člověk  
s tituly dokázal pracovat na své úrovni a zhodnotit tak své znalosti a možnosti. 
   Však i člověk, který vedl zdánlivě obyčejný, vesnický život má svoje zásluhy. Každá lidská práce jepro 
společnost důležitá. Bez lidiček, kteří se fyzicky nadřeli, by celý systém života ztroskotal. 
(A tím nemyslím jen lidi z rodu Balíků, ale i všechny ostatní.) 
   Pohladila bych ty jejich udřené, mozolnaté ruce a poděkovala bych jim. Podívala bych se do jejich očí, 
 ve kterých by se odrážel celý život, moudrost bytí a poznání. 
   Ať už myslím na mého tátu Jana Balíka čp.26., který celý život pracoval v JZD jako traktorista a kombajnér. 
Na mého dědu Jana Balíka čp.40., který taktéž pracoval v JZD a jedno volební období 1955 – 1960  
byl předseda MNV. 
Jeho bratr Jeroným Balík čp.17., agronom, předseda JZD a člen rady MNV. 
Další jejich bratr Josef Balík čp.8., pracoval v JZD v rostlinné výrobě. 
Jaroslav Balík čp.98., zootechnik, spolu s manželkou vychovali šest dětí (obdivuhodné - klobouk dolů). 
A další a další Balíci. 
   Pan ing. Pavel Balík z čp.17., byl pokorný, vstřícný a skromný člověk. Jistě by mi odpustil, že jsem minule 
nenapsala k jeho jménu titul inženýra. Už to, že vystudoval fakultu Vysokého učení technického naznačuje, 
že mu titul náleží. 
   Nesmírně si ho vážím za jeho krédo: ,, Nejdůležitější je, jak se člověk chová k ostatním lidem a čím  
pro ně může být užitečný, jak jim může pomoci!“ 
   Ani on, ani výše uvedení to leckdy neměli v životě lehké. Občas se museli poprat se životem. 
Například pan Ing. Pavel Balík se svým bratrem Mgr. Zdeňkem Balíkem z čp.119., kteří nemohli po vpádu 
ruských okupantů (21.8.1968) vykonávat své povolání, protože s okupací nesouhlasili a nebáli se veřejně 
protestovat. Zažili spoustu příkoří, stíhání a útisk od tehdejšího režimu. Mocenský systém nespravedlivě 
odsuzoval a křivdil lidem, kteří se postavili za svobodu obyvatel státu, kteří s okupanty nesympatizovali  
a dávali to patřičně najevo. Lidé, kteří se v protestech angažovali, měli v životě peklo. Později se jim  
to škaredě vymstilo i v kádrových materiálech. Jejich rodiny měly problémy. Po dlouhou dobu byli  
ve společnosti tzv. odepsaní. Obrat nastal až po Sametové revoluci (17.11.1989). 
   Nepodceňuji proto ani starosti a úskalí dalších rodin z Morašic. Ať už se jejich problémy týkaly čehokoli. 
Nemohu a ani nechci vyjmenovávat strasti jednotlivých občanů. 
 
Jistě by jste měli i vy, co vyprávět o vašich předcích. Jestli máte chuť a odvahu napsat nějaký příběh  
či vzpomínku, tak napište. Ať už vaši předkové byli něčím významní, nebo vedli zdánlivě obyčejný, vesnický 
život. 

 
 

Autorka článku: E. Urbánková 
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KTERÝ JAN 

V posledním čísle Morašických listů je zmínka o Janu BALÍKOVI (* 5. 12. 1783 + 1. 2. 1839) z
společným předkem všech morašických BALÍKŮ. I já jsem si to zprvu také myslel, dokud jsem v
babičky Marie NOHAVOVÉ rozené KOTRNCOVÉ (* 3. 9. 1902 + 10. 3. 2000), jejíž maminkou byla Františka rozená 
BALÍKOVÁ (* 2. 4. 1880 + 15. 9. 1953)
Dunajovicích, Domčicícha také Žeroticích
času, je třeba přitom být trpělivý, logicky uvažovat a 
Jan BALÍK (* 5. 12. 1783 + 1. 2. 1839), rodák a pololáník z
se ve středu dne 29. 4. 1807 oženil s Františkou rozenou NOHAVOVOU (* 13. 8. 1789+ 12. 12. 1850), r
bydlící na č. 23, jak nám dosvědčuje níže uvedený 

ODKAZ NA WEB: https://www.mza.cz/actapublica/matrika/detail/2220?image=216000010

Jan BALÍK měl s Františkou rozenou NOHAVOVOU celkem 10 dětí, z
narozená 18. 8. 1808 v Horních Dunajovicích č. 29, poslední byl syn Florián narozený 27. 4. 1833 již v
Jan BALÍK (* 5. 12. 1783 + 1. 2. 1839), zmiňovaný kronikářkou Morašic Evou ZRBÁNKOVOU, se ale narodil jako syn 
Františka BALÍKA (* 23. 11. 1760), což zase dokládá zápis v

ODKAZ NA WEB:https://www.mza.cz/actapublica/matrika/detail/

Dále jsem zjistil, že Jan BALÍK (* 5. 12. 1783 + 1. 2. 1839), syn Františka BALÍKA si ve středu dne 20. 6. 1804 v
kostele oženil s Elisabeth (Alžbětou) rozenou SCHANDOV
rozenou NOHAVOVOU, jak uvádí kronikářka obce. 
5 dětí, z toho 1 syna a 4 dcery. Jeho 1 dcera Anna Marie se narodila 22.
31.  12.  1814 také v Horních Dunajovicích č. 12.

ODKAZ NA WEB: https://www.mza.cz/actapublica/matrika/detail/2415?image=216000010

Zmiňovaný Jan BALÍK (* 5. 12. 1783 + 1. 2. 1839), syn Františka BALÍKA nemohl být tedy v
všech morašických BALÍKŮ, jak udává autorka textu a kronikářka Eva URBÁNKOVÁ v
listůleden až květen 2023. Jasný důkaz o tom nám poskytuje matrika narozených z
najdeme ve stejném roce 1810, v rozmezí 4 měsíců,na straně 45 narození chlapce jménem Laurentius BALÍK (* 5. 8. 1810) v
29, syn Jana BALÍKA a Františky NOHAVOVÉ a na straně 46 je zase narození chlapce jménem Franciscus BALÍK (* 16. 12. 
1810) v č. 12, syn Jana BALÍKA a Elisabeth rozené SCHANDOVÉ. Oba Janové BALÍCI tedy žili v
souběžně. Pokud tedy neprojdeme matriky okolních obcí, tak se 

ODKAZ NA WEB:https://www.mza.cz/actapublica/matrika/detail/1284?image=216000010

Při bádání v matrikách spolupracuji, mimo jiné, také 

 

JAN BALÍK JE PRAPŘEDEK VŠECH MORAŠICKÝCH BALÍKŮ?

posledním čísle Morašických listů je zmínka o Janu BALÍKOVI (* 5. 12. 1783 + 1. 2. 1839) z
společným předkem všech morašických BALÍKŮ. I já jsem si to zprvu také myslel, dokud jsem v
babičky Marie NOHAVOVÉ rozené KOTRNCOVÉ (* 3. 9. 1902 + 10. 3. 2000), jejíž maminkou byla Františka rozená 

1880 + 15. 9. 1953). Prokoumat jsem přitom musel matriky narozených a 
ích, což nebyla snadná časově velmi náročná činnost. Bádání v

uvažovat a má blízko k práci detektiva. 
Jan BALÍK (* 5. 12. 1783 + 1. 2. 1839), rodák a pololáník z Horních Dunajovic č. 17, syn Mathiase (Matěje) BALÍKA, 
se ve středu dne 29. 4. 1807 oženil s Františkou rozenou NOHAVOVOU (* 13. 8. 1789+ 12. 12. 1850), r

níže uvedený zápis v matrice oddaných obce Morašice. 
 

https://www.mza.cz/actapublica/matrika/detail/2220?image=216000010-000253-003379-000000-014739
 

Františkou rozenou NOHAVOVOU celkem 10 dětí, z toho 7 synů a 3 dcery. Prvním dítětem byla dcera Helena 
Horních Dunajovicích č. 29, poslední byl syn Florián narozený 27. 4. 1833 již v
1783 + 1. 2. 1839), zmiňovaný kronikářkou Morašic Evou ZRBÁNKOVOU, se ale narodil jako syn 

Františka BALÍKA (* 23. 11. 1760), což zase dokládá zápis v matrice narozených obce Horní Dunajovice.
 

https://www.mza.cz/actapublica/matrika/detail/1283?image=216000010-000253-003379-000000-013717
 

Dále jsem zjistil, že Jan BALÍK (* 5. 12. 1783 + 1. 2. 1839), syn Františka BALÍKA si ve středu dne 20. 6. 1804 v
Elisabeth (Alžbětou) rozenou SCHANDOVOU (* 2. 2. 1779), rodačkou ze Žerotic č. 18 a 

rozenou NOHAVOVOU, jak uvádí kronikářka obce. Zápis najdeme v matrice oddaných obce Žerotice. 
toho 1 syna a 4 dcery. Jeho 1 dcera Anna Marie se narodila 22. 11. 1807 v Horních Dunajovicích č. 12 a poslední Terezie 
1814 také v Horních Dunajovicích č. 12. 

 

https://www.mza.cz/actapublica/matrika/detail/2415?image=216000010-000253-003379-000000-015074
 

Zmiňovaný Jan BALÍK (* 5. 12. 1783 + 1. 2. 1839), syn Františka BALÍKA nemohl být tedy v
všech morašických BALÍKŮ, jak udává autorka textu a kronikářka Eva URBÁNKOVÁ v

Jasný důkaz o tom nám poskytuje matrika narozených z Horních Dunajovic, kde na protějších stranách 
rozmezí 4 měsíců,na straně 45 narození chlapce jménem Laurentius BALÍK (* 5. 8. 1810) v

HAVOVÉ a na straně 46 je zase narození chlapce jménem Franciscus BALÍK (* 16. 12. 
č. 12, syn Jana BALÍKA a Elisabeth rozené SCHANDOVÉ. Oba Janové BALÍCI tedy žili v
. Pokud tedy neprojdeme matriky okolních obcí, tak se to dá velmi snadno splést a v rodokmenu zabloudit úplně jinam

 

https://www.mza.cz/actapublica/matrika/detail/1284?image=216000010-000253-003379-000000-013718
 

pracuji, mimo jiné, také s Manfredem JANOSCHKEM z Německa a
 
 

Autor textu je emeritní kronikář a občan Emil VEIS.
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BALÍK JE PRAPŘEDEK VŠECH MORAŠICKÝCH BALÍKŮ? 

posledním čísle Morašických listů je zmínka o Janu BALÍKOVI (* 5. 12. 1783 + 1. 2. 1839) z Horních Dunajovic, který byl 
společným předkem všech morašických BALÍKŮ. I já jsem si to zprvu také myslel, dokud jsem v matrikách neprozkoumal rod mé 
babičky Marie NOHAVOVÉ rozené KOTRNCOVÉ (* 3. 9. 1902 + 10. 3. 2000), jejíž maminkou byla Františka rozená 

. Prokoumat jsem přitom musel matriky narozených a  oddaných v Horních 
. Bádání v matrikách zabere mnoho 

Horních Dunajovic č. 17, syn Mathiase (Matěje) BALÍKA,  
se ve středu dne 29. 4. 1807 oženil s Františkou rozenou NOHAVOVOU (* 13. 8. 1789+ 12. 12. 1850), rodačkou z Morašic č. 12, 

 
014739-000000-00-B06417-01120.jp2 

toho 7 synů a 3 dcery. Prvním dítětem byla dcera Helena 
Horních Dunajovicích č. 29, poslední byl syn Florián narozený 27. 4. 1833 již v Morašicích č. 8 
1783 + 1. 2. 1839), zmiňovaný kronikářkou Morašic Evou ZRBÁNKOVOU, se ale narodil jako syn 

matrice narozených obce Horní Dunajovice. 

 
013717-000000-FM-B10380-00220.jp2 

Dále jsem zjistil, že Jan BALÍK (* 5. 12. 1783 + 1. 2. 1839), syn Františka BALÍKA si ve středu dne 20. 6. 1804 v žerotickém 
OU (* 2. 2. 1779), rodačkou ze Žerotic č. 18 a  ne s Františkou 

matrice oddaných obce Žerotice. Jan měl s Alžbětou celkem 
Horních Dunajovicích č. 12 a poslední Terezie 

 
015074-000000-00-B06494-00080.jp2 

Zmiňovaný Jan BALÍK (* 5. 12. 1783 + 1. 2. 1839), syn Františka BALÍKA nemohl být tedy v žádném případě společný předek 
všech morašických BALÍKŮ, jak udává autorka textu a kronikářka Eva URBÁNKOVÁ v posledním čísle 1 Morašických 

Horních Dunajovic, kde na protějších stranách 
rozmezí 4 měsíců,na straně 45 narození chlapce jménem Laurentius BALÍK (* 5. 8. 1810) v č. 

HAVOVÉ a na straně 46 je zase narození chlapce jménem Franciscus BALÍK (* 16. 12. 
č. 12, syn Jana BALÍKA a Elisabeth rozené SCHANDOVÉ. Oba Janové BALÍCI tedy žili v Horních Dunajovicích 

rodokmenu zabloudit úplně jinam. 

 
013718-000000-FM-B10381-00250.jp2 

Německa a i ten došel ke stejnému závěru 

emeritní kronikář a občan Emil VEIS. 
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Souhrnné pozvánky na kulturní, sportovní a společenské akce 
 

 
Pozn. změna vyhrazena 

 
Blahopřání k narozeninám (65 let a více) 

Významné životní jubileum oslavili v červnu - září 2023. 
 
Kudláčková Gabriela (87), 

Kratochvílová Marie (82), 

Hanuš Evžen (81), 

Dunčič Vladimír (85), 

Kaňa Cyril (82),   

Kubíčková Marie (75), 

Bula Petr (70), 

Novák Josef (75), 

Barták Josef (80), 

Vránová Ludmila (75). 

 

 

  

 
 

K Vašemu významnému jubileu ještě jednou přejeme  
co nejsrdečněji pevné zdraví, mnoho radostí, štěstí, spokojenosti a Božího požehnání. 

V roce 2023blahopřejeme oslavencům k 65., 70., 75., 80. a 81. narozeninám a další 
následující roky. 


